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Chitu (MF), despre situatia din Ucraina: Din perspectiva potentialei contagiuni

financiare a zonei ne poate afecta destul de grav

Dinamica din Ucraina, chiar daca nu ne afecteaza din perspectiva militara, din perspectiva potentialei

contagiuni financiare a zonei ne poate afecta destul de grav, a declarat, marti, Alin Chitu, secretar de stat în

Ministerul Finantelor, la un eveniment de specialitate.

 

"Contextul zilelor acestea nu este cel mai propice pentru discutiile pe care le avem astazi, cum e tema

dumneavoastra de astazi, pentru ca pe de o parte avem dinamica din Ucraina, care chiar daca nu ne afecteaza din

perspectiva militara, cel putin din perspectiva potentialei contagiuni financiare a zonei ne poate afecta si ne poate

afecta destul de grav. De asemenea, ne confruntam si cu criza energetica si stim ca în cursul discutiilor cu privire

la aceasta criza energetica la un moment dat a fost în discutie daca nu cumva obiectivele de sustenabilitate asumate

la nivelul Uniunii Europene nu sunt unele prea ambitioase si care pot afecta piata energetica. Dar cu toate acestea

cred ca nu trebuie sa mutam focusul cu privire la obiectivele noastre pe termen mediu si lung, iar obiectul discutiei

noastre este unul pe termen mediu si lung, decât pe termen foarte scurt si din pacate în ultima perioada Ministerul

de Finante si nu numai a fost ocupat în a stinge incendii", a spus Alin Chitu, la prima editie a Romanian

Sustainability Forum.

 

În ceea ce priveste Directiva UE privind Raportarea Sustenabilitatii, el a afirmat ca este dificil de estimat când ar

putea avea loc o implementare a acesteia.

 

"Din perspectiva termenului, începând cu ianuarie avem Presedintia Franceza care a preluat textul de compromis

elaborat sub coordonarea Presedintiei Solveniei. Reprezentanta permanenta a României a elaborat un raport în 3

februarie 2022 si conform acestui raport intentia Presedintiei Franceze de a include dosarul pe agenda COREPER

în data de 16 februarie, iar ulterior pe agenda COMPET din 24 februarie 2022, deci acum asteptam sa primim si

noi memorandumuri cu privire la includerea acestor elemente în cele doua întâlniri. E greu de estimat din

informatiile pe care le avem noi acum daca termenul va fi respectat, 1 decembrie 2022, pentru ca avem doua

termene....adica avem un termen de 1 ianuarie 2024, un obiectiv ca sa zic asa daca ne-am pastra toate termenele,

dar experienta noastra cu dezvoltarile de la nivelul Uniunii Europene arata ca dinamica nu este cea mai rapida si

prin urmare nu stiu daca termenul de 2024, respectiv 2026 pentru institutiile care vor fi afectate si anume

societatile mici si mijlocii va fi mentinut, dar pe masura în care aspectele acestea vor face agenda urmatoarelor

întâlniri cu siguranta vi le vom putea împartasi si eventualele dezvoltari despre care suntem si noi informati. Prin

reprezentanta la Comisie putem sa facem publice aceste informatii", a declarat Alin Chitu.

 

El a mentionat ca ar fi utila o discutie din perspectiva pozitionarii MF în cadrul negocierilor decât din perspectiva

implementarii a potentialei directive în legislatia româneasca.
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